Γ΄ ΚΛΙΣΗ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΩΝ
Καταλήξεις
	
	Αρσ. + Θηλ. 
	Ουδέτερο

	
	Ενικός αριθμός

	Ονομ.
	-ς / -
	-

	Γεν.
	-ος (-ως, -ους)
	-ος (-ως)

	Δοτ.
	-ι (-ει)
	-ι (-ει)

	Αιτ.
	-α / -ν
	-

	Κλητ.
	-ς / -
	-

	
	Πληθυντικός αριθμός

	Ονομ.
	-ες (-εις)
	-α (-η)

	Γεν.
	-ων
	-ων

	Δοτ.
	-σι(ν) (-ξι, -ψι)
	-σι(ν)

	Αιτ.
	-ας / -ς
	-α (-η)

	Κλητ.
	-ες (-εις)
	-α (-η)



Ουσιαστικά Γ΄ κλίσης

	Καταληκτικά
↓
στην ονομαστική ενικού λήγουν σε –ς
π.χ. ὁ ἥρως
	Ακατάληκτα
↓
στην ονομαστική ενικού δεν λήγουν σε –ς
π.χ. ὁ λιμὴν
        τὸ κτῆμα
* Τα ουδέτερα είναι όλα ακατάληκτα




	Μονόθεμα
↓
ίδιο θέμα σε όλους τους χρόνους
π.χ. ὁ Ἕλλην - τοῦ Ἕλλην-ος…
	Διπλόθεμα
↓
δύο θέματα: ισχυρό (→ μακρόχρονο)
                     αδύνατο (→ βραχύχρονο)
π.χ. ὁ ποιμὴν - τοῦ ποιμέν-ος




	Φωνηεντόληκτα
↓
έχουν χαρακτήρα φωνήεν
π.χ. ὁ ἥρω-ς
      ἡ πόλι-ς
	Συμφωνόληκτα
↓
έχουν χαρακτήρα σύμφωνο 



Συμφωνόληκτα


	Αφωνόληκτα
	Ημιφωνόληκτα


                                 

	Ουρανικόληκτα
↓
χαρακτήρας 
κ, γ, χ

π.χ. ὁ κόραξ 
(τοῦ κόρακ-ος)
ἡ πτέρυξ (τῆς πτέρυγ-ος)
ὁ ὄνυξ (τοῦ ὄνυχ-ος)
	Χειλικόληκτα
↓
χαρακτήρας
π, β

π.χ. ὁ γύψ (τοῦ γυπ-ὸς)
   ὁ χάλυψ (τοῦ χάλυβ-ος)
	Οδοντικόληκτα
↓
χαρακτήρας
τ, δ, θ, ντ 

π.χ. ἡ χάρις (τῆς χάριτ-ος)
ἡ πατρὶς (τῆς πατρίδ-ος)
ὁ ὄρνις (τοῦ ὄρνιθ-ος)
ὁ γίγας (τοῦ γίγαντ-ος)
	Ενρινόληκτα
↓
χαρακτήρας
ν

π.χ. ὁ λιμὴν (τοῦ λιμέν-ος)
	Υγρόληκτα
↓
χαρακτήρας
λ, ρ

π.χ. ὁ ῥήτωρ (τοῦ ῥήτορ-ος)
ἡ ἃλς 
(τῆς ἁλ-ὸς)
	Σιγμόληκτα
↓
χαρακτήρας
σ

π.χ. τὸ βέλος (τοῦ βέλους= βέλεσ-ος)



Προσοχή!!
· Το ι και το α στη λήγουσα της Γ΄ κλίσης είναι βραχύχρονα.
π.χ. τῇ χάριτι
       τὸ σῶμα

· Τα μονοσύλλαβα ονόματα της Γ΄ κλίσης στη γενική και δοτική ενικού και πληθυντικού τονίζονται στη λήγουσα.
π.χ. ἡ φλόξ → τῆς φλογός, τῇ φλογὶ
                      τῶν φλογῶν, ταῖς φλοξὶ

*Εξαιρούνται και, αν και μονοσύλλαβα, στη γενική πληθυντικού τονίζονται στην παραλήγουσα τα ονόματα:
· ὁ Τρὼς → τῶν Τρώων
· ὁ θὼς   → τῶν θώων
· ἡ δᾲς    → τῶν δᾴδων
· ὁ παῖς   → τῶν παίδων
· τὸ φῶς  →τῶν φώτων
· τὸ οὖς   → τῶν ὤτων.
